

# FILMCLUB POPULAIRE JUNE PROGRAM



FILMCLUB POPULAIRE is happy to announce its June film program, centered around the theme of Militant Cinema

During the 1960s and 1970s, various militant liberation movements emerged worldwide forging connections and fostering a vibrant practice of engaged cinema. This era witnessed the recognition of the importance of documenting struggles and expressing solidarity through the medium of film. Filmmaking and screenings became instrumental tools for revolutionary mobilization linking internationalist struggles across continents.

Our film cycle will particularly highlight Palestinian militant cinema. From the 1960s to the 1980s filmmakers around the world produced a series of 16mm propaganda films in support of the campaign for Palestinian self-determination.

We are thrilled to invite special guest Mario Hamad, who will be joining us at Friedensgasse to deliver two presentations on this captivating topic.

The lecture presentations will be held in English.

On request, we can offer you a whispered translation into German.

**FILMCLUB POPULAIRE freut sich, sein Filmprogramm für Juni ankündigen zu können, das sich mit dem Thema des militanten Kinos befasst.**

In den 1960er und 1970er Jahren entstanden weltweit verschiedene militante Befreiungsbewegungen die Verbindungen zueinander herstellten und eine rege Praxis des engagierten Kinos förderten. In dieser Zeit erkannte man die Bedeutung der Dokumentation von Kämpfen und des Ausdrucks von Solidarität durch das Medium Film. Filmmachen und Filmvorführungen wurden zu Instrumenten der revolutionären Mobilisierung und vernetzten internationalistische Kämpfe über Kontinente hinweg. Unser Filmzyklus wird insbesondere das militante palästinensische Kino in den Blick nehmen. Von den 1960er bis zu den 1980er Jahren produzierten Filmemacher auf der ganzen Welt eine Reihe von 16mm-Propagandafilmen zur Unterstützung der Kampagne für die palästinensische Unabhängigkeit

Wir freuen uns, als besonderen Gast Mario Hamad einzuladen, der in der Friedensgasse zwei Vorträge zu diesem faszinierenden Thema halten wird.

Die Vorlesungsvorführungen finden auf Englisch statt.  
Auf Wunsch bieten wir eine Flüsterübersetzung ins Deutsche an.

@ Friedensgasse Squat  
Friedensgasse 1, 8001